

Еженедельник новостей МДС, 23-27 марта 2020

IBC Weekly News, March 23-27, 2020

Уважаемые члены и партнеры МДС!

В связи с режимом чрезвычайного положения в Бишкеке и ряде регионов страны офис МДС работает в удаленном режиме. Для оперативного реагирования на вопросы бизнеса мы создали **Информационный штаб МДС** посредством групп в **WhatsApp** и в **Telegram**. В режиме реального времени мы делимся информацией, которой располагаем, общаемся с представителями компаний. Размещаем запросы компаний, связываемся с соответствующими госорганами, Республиканским штабом, комендатурой Бишкека и стараемся оперативно решить возникающие вопросы. А их немало: это и сложности с получением разрешений и пропусков, передвижением транспорта и работников предприятий, исполнением приказов коменданта Бишкека и многое другое. Работаем без ограничения рабочего времени и выходных. Для добавления в группы в WhatsApp и Telegram свяжитесь с нами по эл. почте: projects@ibc.kg.

Объявления

[Агентство по продвижению и защите инвестиций КР](#) сообщает, что в связи с пандемией коронавируса экономический форум «Центральная Азия», запланированный на 12-13 мая в Мюнхене, **переносится на неопределенное время**.

[Министерство труда и соцразвития КР](#) выявляет возможные последствия пандемии COVID-19 для сферы труда для включения в антикризисный план Правительства КР. Министерство просит предпринимателей **заполнить анкету по выявлению последствий COVID -19 на рынок труда**. Заполненную анкету просим отправить на эл. почту mintrud2016@mail.ru. Анкету скачать [здесь](#)

Dear IBC members and partners,

Due to the announcement of the state of emergency in Bishkek and a number of the country's regions, the IBC office is working to a remote mode. To quickly respond to business issues, we created the **IBC Information Center** through groups in **WhatsApp and Telegram**. In real time, we share the information we have and communicate with company representatives. We post the requests of companies, contact the relevant state bodies, the Country's Office for countering the spread of coronavirus, the Bishkek Commandant's Office and try to quickly resolve the issues that arise. These are difficulties with obtaining permits and passes, the movement of vehicles and workers of enterprises, the execution of orders of the Bishkek Commandant, and much more. We work without restrictions on working hours and weekends. To participate in our WhatsApp and Telegram groups, please email us at: projects@ibc.kg.

Announcements

According to the [Investment Promotion and Protection Agency](#) of the Kyrgyz Republic, due to the coronavirus pandemic, **the Central Asia economic forum**, scheduled for May 12-13 in Munich, Germany, **has been postponed indefinitely**.

The [Ministry of Labor and Social Development](#) of the Kyrgyz Republic is identifying the possible consequences of COVID-19 for the spheres of labor to be included in the Kyrgyz Government's anti-crisis plan. The Ministry asks entrepreneurs **to fill out a questionnaire** to identify the effects of the COVID -19 on the labor market. Please fill in the questionnaire and send it by e-mail mintrud2016@mail.ru. You can download the questionnaire [here](#)

Новости членов МДС

«Альянс Алтын» выделил дополнительные средства на закупку аппаратов ИВЛ, индивидуальных средств защиты для врачей, а также средств первой необходимости для борьбы с коронавирусом. [Суммарный объем средств](#), выделяемых через компанию и Фонд благосостояния «Бакубат Талас», составил 16 млн 140 тыс. сомов.

«Кумтор Голд Компани» выделит финансовую помощь в размере \$100 тысяч на борьбу с коронавирусом. Средства будут направлены на обеспечение необходимыми медицинскими средствами соответствующих структур и населения Иссык-Кульской области.

В условиях режима ЧП Beeline запустил бесплатную доставку сим-карт и пополнение баланса, обнуляет тарификацию звонков на номера посольств КР за границей, а звонки в Россию и Казахстан бесплатные.

С 8 апреля школы Кыргызстана начнут обучение в дистанционном формате, и мобильные операторы поддержат учителей и школьников.

MegaCom предоставит им бесплатный доступ к образовательному portalу в приложении Mega24, а также окажет содействие телеканалам в подготовке контента.

Мобильный оператор O! предоставит учителям бесплатный тариф, а учащимся и всем своим абонентам обнулит интернет-трафик на образовательный веб-сайт Минобразования.

Для обеспечения бесперебойной поставки товаров первой необходимости сеть АЗС Red Petroleum снизила розничные и оптовые цены на ГСМ. Для поддержки весенне-полевых работ компания раздает топливные талоны со скидкой всем задействованным в сельскохозяйственных работах.

Правовой обзор

МДС подготовил еженедельный обзор наиболее важных изменений в законодательстве КР за 23-27 марта.

Дайджест СМИ

Представляем дайджест СМИ за 23-29 марта:

News from IBC members

The Alliance Albyn LLC allocated additional funds for the purchase of mechanical ventilation devices, personal protective equipment for doctors, as well as basic necessities for the fight against coronavirus. [The total amount of funds allocated](#) through the Alтын Alliance and the Bakubat Talas Welfare Fund amounted to 16 million 140 thousand soms.

Kumtor Gold Company will contribute US \$100,000 in financial aid to provide necessary medical means to Issyk-Kul structures and individuals involved in proactive efforts being currently made to prevent the spread of COVID-19 across the province.

Under the state of emergency, Beeline has launched free SIM card delivery and balance replenishment, zeroing calls to the numbers of Kyrgyz embassies abroad, and calls to Russia and Kazakhstan are free.

From April 8, Kyrgyzstan's schools will start distance learning, and mobile operators will support teachers and students.

MegaCom will provide them with free access to the educational portal in the Mega24, and will cooperate with local TV channels.

Mobile operator O! will provide teachers with a free tariff while students and all subscribers will have free access to the educational website.

To ensure an uninterrupted supply of essential goods, the Red Petroleum gas stations network has reduced retail and wholesale fuel prices. To support spring field work, the company distributes fuel coupons at a discount to everyone involved in agricultural work.

Law review

IBC has compiled a weekly review for March 23-27, 2020 about the most important changes in the Kyrgyz legislation.

Weekly media digest

IBC presents you a weekly media digest for

экономика, финансы, бизнес, инвестиции.

В этом выпуске:

Centerra Gold Inc впервые с 2016 года [выплатит Кыргызстану дивиденды](#)
Бишкек вошел в [десятку лучших городов](#) для виртуальных туров
S&P подтвердило [рейтинги Казахстана](#) на уровне BBB-/A-3
Внешний долг Узбекистана [увеличился до \\$24.4 млрд](#)
[Горнорудная отрасль Кыргызстана](#) работает.
Остановлены только три предприятия на юге
ТОП-7 [самых высокооплачиваемых](#) профессий по Кыргызстану

Мы подготовили для вас обзор по ситуации с коронавирусом за 26-30 марта в нашей стране, регионе, ЕАЭС и в мире.

В этом выпуске:

Китайские власти заявили об [окончании эпидемии](#) коронавируса в стране
В Кыргызстане есть [первые выздоровевшие](#) от коронавируса.
Как Япония справляется с коронавирусом [без карантина](#)
Командатура Бишкека начнет выдавать [пропуска в электронном формате](#)
Население и бизнес Казахстана получат [отсрочку по кредитам](#) до 15 июня
В Узбекистане [запретили ездить](#) на личном авто
В Москве [вводится режим](#) всеобщей самоизоляции

March 23-29: economy, business and investment.

In this issue:

Centerra Gold Inc [to pay dividends to Kyrgyzstan](#) for the first time since 2016
Bishkek entered the [top ten cities](#) for virtual tours
S&P affirms [Kazakhstan's BBB-/A-3 ratings](#)
Uzbekistan's foreign debt increased to \$24.4 billion
[Kyrgyzstan's mining industry](#) is working. Only three enterprises stopped in the south
TOP-7 of the [highest paid professions](#) in Kyrgyzstan
IMF head says [global economy now in recession](#)

We have prepared a review on the situation with coronavirus (March 26-30) in our country, region, EAEU and in the world.

In this issue:

Chinese authorities announce [the end of the coronavirus epidemic](#) in the country
In Kyrgyzstan, there are [the first patients to recover](#) from coronavirus.
How Japan deals with [quarantine-free coronavirus](#)
Bishkek's commandant's office [will issue electronic passes](#)
The population and business of Kazakhstan will receive [loan deferment](#) until June 15
Uzbekistan' authorities [ban driving a personal car](#)
Moscow introduces a [self-isolation regime](#)
Astana [suspends the activities of enterprises](#)



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.